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Protokół nr XIV 

z obrad XIV sesji Rady Gminy Michałowice odbytej w dniu 3 i 4 grudnia 2019 roku w 

siedzibie Urzędu Gminy w Regułach przy ul. Aleja Powstańców Warszawy 1. 

Stan rady – 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

Ad. pkt.1 

Przewodnicząca pani Beata Rycerska powitała wszystkich przybyłych na sesję informując, że 

na sali obecnych jest 15 radnych, w związku z czym rada może podejmować uchwały. 

Pani Wójt zgłosiła wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie: „Zawarcia 

Porozumienia międzygminnego w sprawie powierzenia Gminie Raszyn zadania publicznego 

(linia L 23)”. 

Przystąpiono do głosowania wniosku Pani Wójt w sprawie zdjęcia z porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie: „Zawarcia Porozumienia międzygminnego w sprawie 

powierzenia Gminie Raszyn zadania publicznego (linia L 23)”. 

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Wniosek został przyjęty. 

Pani Wójt zgłosiła wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwał dotyczący 

zatwierdzenia do realizacji projektu pn. „Michałowicki program deinstytucjonalizacji wsparcia 

osób niesamodzielnych”. 

Przystąpiono do głosowania wniosku Pani Wójt w sprawie rozszerzenia porządku obrad 

o projekt uchwały dotyczący zatwierdzenia do realizacji projektu pn. „Michałowicki 

program deinstytucjonalizacji wsparcia osób niesamodzielnych”.  

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Wniosek został przyjęty. 

Pani Beata Rycerska zaproponowała omówienie projektu uchwały w p. pkt 18 pkt 5. 

Pani Wójt zgłosiła wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Michałowice na rok szkolny 2019/2020.  

Przystąpiono do głosowania wniosku Pani Wójt w sprawie rozszerzenia porządku obrad 

o projekt uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Michałowice na rok szkolny 2019/2020.  

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 
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Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Wniosek został przyjęty. 

Pani Beata Rycerska zaproponowała omówienie projektu uchwały w p. pkt 19 pkt 5. 

Pani Wójt zgłosiła wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały zmieniającej 

Uchwałę Nr XIII/170/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 października 2019r. w sprawie 

powołania Młodzieżowej Rady Gminy i nadania jej statutu. 

Przystąpiono do głosowania wniosku Pani Wójt w sprawie rozszerzenia porządku obrad 

o projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XIII/170/2019 Rady Gminy Michałowice 

z dnia 28 października 2019r. w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy i nadania 

jej statutu. 

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Wniosek został przyjęty. 

Pani Beata Rycerska zaproponowała omówienie projektu uchwały w p. pkt 20 pkt 5. 

Pani Wójt zgłosiła wniosek o zmianę porządku obrad, polegający na przesunięciu p. pkt 15 na 

p. pkt 3 w pkt 5.  

Przystąpiono do głosowania wniosku Pani Wójt o zmianę porządku obrad polegający na 

przesunięciu p. pkt 15 na p. pkt 3 w pkt 5.  

Za przyjęciem   -   9 

Przeciw              -   5 

Wstrzymało się -   1 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (9) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

PRZECIW (5) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, 

Katarzyna Parzyńska, 

WSTRZYMAŁO SIĘ (1) Paweł Kordys 

Wniosek został przyjęty. 

Pani Wójt zgłosiła wniosek o zmianę porządku obrad polegający na przesunięciu p. pkt 16 na 

p. pkt 4 w pkt 5.  

Przystąpiono do głosowania wniosku Pani Wójt o zmianę porządku obrad polegający na 

przesunięciu p. pkt 16 na p. pkt 4 w pkt 5.  

Za przyjęciem   -   9 

Przeciw              -   5 



 

3 

 

Wstrzymało się -   1 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (9) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

PRZECIW (5) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, 

Katarzyna Parzyńska 

WSTRZYMAŁO SIĘ (1) Paweł Kordys 

Wniosek został przyjęty. 

Pani Wójt zgłosiła wniosek o zmianę porządku obrad polegający na przesunięciu p. pkt 17 na 

p. pkt 5 w pkt 5.  

Przystąpiono do głosowania wniosku Pani Wójt o zmianę porządku obrad, polegający na 

przesunięciu p. pkt 17 na p. pkt 5 w pkt 5.  

Za przyjęciem   -   9 

Przeciw              -   5 

Wstrzymało się -   1 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (9) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

PRZECIW (5) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, 

Katarzyna Parzyńska 

WSTRZYMAŁO SIĘ (1) Paweł Kordys 

Wniosek został przyjęty. 

Pani Wójt zgłosiła wniosek o zmianę porządku obrad polegający na przesunięciu p. pkt 18 na 

p. pkt 6 w pkt 5.  

Przystąpiono do głosowania wniosku Pani Wójt o zmianę porządku obrad polegający na 

przesunięciu p. pkt 18 na p. pkt 6 w pkt 5.  

Za przyjęciem   -   9 

Przeciw              -   5 

Wstrzymało się -   1 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (9) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

PRZECIW (5) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, 

Katarzyna Parzyńska 

WSTRZYMAŁO SIĘ (1) Paweł Kordys 

Wniosek został przyjęty. 

Wobec zgłoszonych wniosków porządek obrad sesji przedstawia się następująco:   

1. Sprawy porządkowe. 

2. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy Michałowice.  

3. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Gminy Michałowice. 

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 
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1) zmieniająca Uchwałę Nr IV/32/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 14 stycznia 

2019 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2019-2022, 

2) dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na rok 2019 Gminy Michałowice Nr 

IV/33/2019 z dnia 14 stycznia 2019 r., 

3) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty na terenie gminy Michałowice, 

4) zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w 

kompostowniku przydomowym na terenie gminy Michałowice, 

5) zwolnienia z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości zamieszkanych, 

6) przyjęcia „Gminnego programu wsparcia mieszkańców w opłatach za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w 2020 roku”, 

7) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2020 r. na terenie 

Gminy Michałowice, 

8) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2020 r. na 

terenie Gminy Michałowice, 

9) zmieniająca uchwałę nr XX/239/2017 Rady Gminy Michałowice z dnia 9 lutego 

2017 r. w sprawie określenia kryteriów rekrutacji  do publicznych przedszkoli i do 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych dla których Gmina 

Michałowice jest organem prowadzącym, 

10) przejęcia do wykonywania zadań w zakresie zarządzania drogami o znaczeniu 

lokalnym-gminnym na terenie Gminy Michałowice, 

11) zmieniająca uchwałę Nr XXXVI/455/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 4 

października 2018 roku w sprawie wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Michałowice w latach 2019-2023, 

12) zawarcia Porozumienia międzygminnego w sprawie powierzenia Gminie Raszyn 

zadania publicznego, (linia R 1) 

13) zawarcia Porozumienia międzygminnego w sprawie powierzenia Gminie 

Nadarzyn zadania publicznego, 

14) zmieniająca uchwałę Nr III/30/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 13 grudnia 

2018r. w sprawie zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Dziennym Domu 

Senior+, 

15) ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomościach będących własnością 

Gminy Michałowice, 

16) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres kolejnych trzech lat działki 

ewid. nr 800, położonej w obrębie ewid. Komorów-Osiedle, 

17) rozpatrzenia petycji z dnia 13 sierpnia 2019 roku, 

18) zatwierdzenia do realizacji projektu pn. „Michałowicki program 

deinstytucjonalizacji wsparcia osób niesamodzielnych”, 

19) ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Michałowice na rok szkolny 

2019/2020, 

20) zmieniająca uchwałę Nr XIII/170/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 

października 2019r. w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy i nadania jej 

statutu. 

6. Wydanie opinii w sprawie wniosku o przyznanie dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.  

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2018/2019. 
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8. Informacje i komunikaty Wójta Gminy. 

      9. Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady Gminy 

    10. Sprawy wniesione. 

Za przyjęciem   - 9 

Przeciw              - 5 

Wstrzymało się - 1 

Brak głosu         - 0 

Nieobecni           - 0 

Wyniki imienne:  

ZA (9) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

PRZECIW (5) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, 

Katarzyna Parzyńska 

WSTRZYMAŁO SIĘ (1) Paweł Kordys 

Porządek obrad XIV sesji został przyjęty. 

Ad. pkt 2  

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt protokołu z VII sesji Rady Gminy był 

wyłożony do wglądu w biurze rady oraz przesłany radnym drogą mailową. Zapytała o uwagi 

do treści. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania za przyjęciem protokołu z VII sesji Rady 

Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Rada Gminy Michałowice przyjęła protokół z VII sesji Rady Gminy. 

Ad. pkt 3 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt protokołu z VIII sesji Rady Gminy był 

wyłożony do wglądu w biurze rady oraz przesłany radnym drogą mailową. Zapytała o uwagi 

do treści. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania za przyjęciem protokołu z VIII sesji Rady 

Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Rada Gminy Michałowice przyjęła protokół z VIII sesji Rady Gminy. 

Ad. pkt 4 
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Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt protokołu z IX sesji Rady Gminy był 

wyłożony do wglądu w biurze rady oraz przesłany radnym drogą mailową. Zapytała o uwagi 

do treści. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania za przyjęciem protokołu z IX sesji Rady 

Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Rada Gminy Michałowice przyjęła protokół z IX sesji Rady Gminy. 

Ad. pkt 5.1 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr 

IV/32/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 14 stycznia 2019 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2019-2022.  

Pani Anna Jankowska omówiła poszczególne załączniki, następnie przedstawiła 

autopoprawki pani Wójt, które zostały zgłoszone w formie pisemnej i stanowią załącznik do 

protokołu. 

Pani Wójt uzupełniła wypowiedź informując, że przedsięwzięcie pn. „Przebudowa ul. 

Ryszarda w Komorowie” nie jest zagrożone. Gmina ma już projekt przebudowy ulicy i są 

wystarczające środki, aby projekt zrealizować.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 4 głosy, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 4 głosy, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

1 głos. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 4 głosy, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Joanna Chilarska zapytała, skąd wzięła się rozbieżność w zadaniu „Przebudowa ul. 

Bodycha”. W autopoprawce zapisane jest, że limit został zmniejszony w 2020 r. o kwotę 

450.000 zł (po limicie jest 550.000 zł) natomiast w Uchwale Budżetowej na rok 2020 - limit 

wynosi 2.000.000,00 zł.  

Pan Andrzej Łuszczyński poinformował, że jest to zmiana techniczna, podyktowana 

przesunięciem środków z Wieloletniej Prognozy Finansowej z wydatków z 2020 r., która 

obowiązuje do końca roku, aby można było zrealizować inne zadania. Natomiast w Budżecie 

na 2020 r. jest zabezpieczona kwota 2.000.000,00 zł., na przebudowę ul. Bodycha w Regułach 

i w Opaczy-Kolonii.  

Pani Elżbieta Biczyk poprosiła o przybliżenie szczegółów inwestycji „Budowa ul. Stokrotek 

w Nowej Wsi - poprawa warunków bezpieczeństwa mieszkańców”. 

Pani Wójt zapytała, czego dokładnie dotyczy pytanie, bo jeśli chodzi o sam wykaz 

przedsięwzięć, to niniejsza zmiana, polega na korekcie nazwy zadania, z: „Przebudowy ul. 

Stokrotek w Nowej Wsi - poprawa warunków bezpieczeństwa mieszkańców” na „Budowę ul. 

Stokrotek w Nowej Wsi - poprawa warunków bezpieczeństwa mieszkańców”. 

Pani Elżbieta Biczyk zwróciła uwagę, że ul. Stokrotek miała być zrobiona w 2019 r., zapytała, 

co jest powodem niewykonania zadania.  
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Pan Andrzej Łuszczyński poinformował, że dokumentacja wykonana w 2018 r. dotyczyła 

przybudowy ulicy. W między czasie gmina pozyskała działkę rolną, co wymagało zmiany 

dokumentacji. Dodał, że w chwili obecnej, toczy się postępowanie w trybie przetargu 

nieograniczonego, na wybór wykonawcy. Inwestycja zostanie zrealizowana w 2020 r.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr 

IV/32/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 14 stycznia 2019 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2019-2022 z 

autopoprawkami.  

Za przyjęciem   -   9 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   6 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (9) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (6) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIV/177/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.2 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie dokonania zmian w Uchwale 

Budżetowej na rok 2019 Gminy Michałowice Nr IV/33/2019 z dnia 14 stycznia 2019. 

Pani Anna Jankowska omówiła poszczególne załączniki, następnie przedstawiła 

autopoprawki pani Wójt, które zostały zgłoszone w formie pisemnej i stanowią załącznik do 

protokołu. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

1 głos. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Agnieszka Paradowska poprosiła o wyjaśnienie autopoprawki w dziale 630 – Turystyka, 

dotyczącej zadania z rikszą.  

Pan Daniel Kowalski poinformował, że autopoprawka wynika z możliwości zakupu rikszy, 

przez gminę, bez konieczności korzystania z dotacji. 

Pani Agnieszka Paradowska zapytała, co się zmieniło w tej kwestii, dlaczego nie ma 

dofinansowania. 

Pan Daniel Kowalski poinformował, że dofinansowanie, które pozyskała Lokalna Grupa 

Działania jest całościowym projektem. Dotacja z Urzędu Marszałkowskiego dotyczy kwoty 

12.000 zł, na organizację działań promocyjnych, pod kątem realizacji tego projektu. Natomiast 

gmina z własnych środków finansowych zamierza zakupić rikszę. Ilość zakupionych riksz nie 

jest jeszcze znana. 

Pani Agnieszka Paradowska zapytała, czy po stronie gminy będzie leżeć koszt osób, 

obsługujących riksze. Dodała, że w przeszłości był wspominany zakup jednej rikszy.  

Pan Daniel Kowalski odpowiedział, że zamysł był taki, aby riksze były obsługiwane przez 

wolontariuszy z organizacji funkcjonujących na terenie gminy.  

Pan Maciej Polarczyk zwracając się do Radnej Agnieszki Paradowskiej, zapytał czy 

zapoznała się z programem dotyczącym rikszy.  

Pani Agnieszka Paradowska wyjaśniła, że zadaje pytania do wprowadzonej autopoprawki.  
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Pani Joanna Kowalczyk dodała, że projekt był omawiany już parokrotnie i za każdym razem 

było zaznaczane, że obsługą riksz będą zajmowali się wolontariusze. Nigdy nie było mowy o 

zatrudnianiu osób. Stwierdziła, że tak podstawowe informacje powinny być znane Radnym.  

Pani Anna Kamińska zwracając się do Radnego Macieja Polarczyka i Radnej Joanny 

Kowalczyk poinformowała, że Radni będą zadawać taką ilość pytań, jaką uznają za stosowaną. 

Zauważyła, że nadal nie wiadomo jaka ilość riksz będzie zakupiona. Poprosiła o wyjaśnienie. 

Pani Wójt zgodziła się z przedmówczynią w kwestii zadawania pytań przez Radnych. 

Zaznaczyła jednak, że w ciągu poprzednich dwóch kadencji, nie raz słyszała sformułowania, 

że praca na komisjach jest po to, aby nie zadawać pytań na sesji. Dodała, że szczegółowy 

program dotyczący rikszy, był ostatnio przedstawiany. Przypominała, że jest to program 

społeczny nie transportowy. To czy zakupiona będzie jedna riksza, czy więcej, będzie efektem 

późniejszego działania. Zapis jest w liczbie mnogiej, ponieważ gmina ma w planach 

maksymalizacje projektu.  

Pani Anna Kamińska zwracając się do Radnej Joanny Kowalczyk, zapytała w którym punkcie 

na ostatniej komisji Finansów i Budżetu, była przedstawiana zmiana dotycząca rikszy.  

Pani Joanna Kowalczyk odpowiedziała, że w swojej wypowiedzi odniosła się do kwestii 

podjętej przez Radną Agnieszkę Paradowską, dotyczącą obsługi riksz.  

Pani Anna Kamińska stwierdziła, że zmiana była wprowadzona na bieżącej sesji, jako 

autopoprawka i nie było możliwe, aby kwestia była omawiana na Komisji. Zaznaczyła, że tą 

zmianę Radni widzą po raz pierwszy, stąd zadawane pytania.    

Pan Maciej Polarczyk poinformował, że projekt „Riksza jako okno dla osób starszych i 

samotnych” został określony jako przedsięwzięcie w Lokalnym Programie Rewitalizacji 

Gminy Michałowice na lata 2016-2023. 

Pani Agnieszka Paradowska stwierdziła, że zaszło nieprozumienie, ponieważ zadała pytanie, 

dotyczące zapisu w autopoprawce.  

Pani Beata Rycerska zwracając się do Radnej Agnieszki Paradowskiej stwierdziła, że 

dyskusja wywiązała się w momencie zadania pytania, dotyczącego tego, kto będzie obsługiwał 

riksze.  

Pani Agnieszka Paradowska stwierdziła, że zakup rikszy w każdej ilości, będzie wiązał się z 

kosztami eksploatacyjnymi, które gmina będzie ponosiła. 

Pani Beata Rycerska zaznaczyła, że utrzymanie rowerów na terenie gminy też kosztuje i to 

nikogo nie dziwi.  

Pani Elżbieta Biczyk zapytała, czy dobrze rozumie, że gmina wystąpiła o 50.000 zł w ramach 

Lokalnej Grupy Działania, ale z tej kwoty dostała 12.000 zł, co pozwoli zrealizować piknik 

aktywizujący. Natomiast zakup riksz będzie realizowany z funduszy gminnych. Zwracając się 

do Radnego Macieja Polarczyka zapewniała, że wszyscy bardzo dobrze znają program 

dotyczący riksz.  

Pani Wójt wyjaśniła, że to Lokalna Grupa Działania wystąpiła o dofinansowanie, i otrzymała 

jedynie 12.000 zł. z pożądanej kwoty 50.000 zł, co umożliwia przeprowadzenie akcji 

promocyjnej, ale nie pozwala na zrealizowanie istoty tego projektu, czyli społecznych podróży 

i socjalizacji osób starszych.  

Pani Elżbieta Biczyk poprosiła o jednoznaczne określenie, na jaki cel będzie przeznaczone 

12.000 zł z dofinansowania.  

Pani Wójt poinformowała, że na promocję, a piknik jest jej formą. 

Pani Anna Wyszomirska zauważyła, że autopoprawka jest bardzo istotną kwestią, ponieważ 

riksza musi być zakupiona przez gminę.  

Pani Wójt zawracając się do Radnego Macieja Polarczyka poprosiła o przybliżenie faktu, 

dlaczego Lokalna Grupa Działania w dofinansowaniu otrzymała kwotę tylko 12.000 zł. 

Pan Maciej Polarczyk szczegółowo wyjaśnił kwestię dofinansowania.   
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Pani Anna Kamińska zadała pytanie, związane z zakupem samochodu, do działań operacyjno-

ratowniczych. Poprosiła o wyjaśnienie jaki to będzie samochód.  

Komendant OSP wyjaśnił, że samochód będzie służył głównie OSP do przewozu osób. Jest 

to samochód 9 osobowy. Dodatkowo auto ma możliwość przeciągania przyczepki, kuchni 

polowej oraz sprzętu. Dodał, że auto z którego dotychczas korzysta OSP, ma już swoje lata, nie 

jest funkcjonalne i często się psuje.   

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie dokonania zmian w 

Uchwale Budżetowej na rok 2019 Gminy Michałowice Nr IV/33/2019 z dnia 14 stycznia 

2019. 

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

Uchwała Nr XIV/178/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Pani Beata Rycerska zarządziła 15 minutową przerwę w obradach.  

Pani Anna Kamińska poprosiła o przedłużenie przerwy do 20 minut.  

Pani Wójt powitała wszystkich uczestników konkursu pn. „Nasza Gmina bez SMOG-u” oraz 

jury i osoby zaangażowane przy organizacji konkursu. Wręczyła nagrody laureatom. 

Ad. pkt 5.3 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty na 

terenie gminy Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, że przedkłada propozycję czterech uchwał dotyczących 

gospodarowania odpadami komunalnymi w Gminie Michałowice.  

Pierwszy projekt dotyczy wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty.  

Do tego projektu uchwały wniosła autopoprawkę nadając pkt 2 w § 2 brzmienie: „Ustala się 

jednostkową stawkę opłaty podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi za 

odpady komunalne, które nie są w sposób selektywny zbierane i odbierane w wysokości 66,00 

zł od osoby zamieszkującej na nieruchomości”.  

Pozostałe 3 projekty uchwał związane są ze zniżkami lub dopłatami do zaproponowanej ceny 

podstawowej i skierowane są do osób, których sytuacja życiowa lub materialna może wymagać 

wsparcia.  

Następnie przedstawiła i szczegółowo omówiła prezentację odnosząca się do wszystkich 

czterech uchwał, dotyczącą gospodarowania odpadami komunalnymi.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 3 głosy, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 4 głosy, „przeciw” 2 głosy, „wstrzymało się” 1 głos. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 4 głosy, „przeciw” 2 głosy, „wstrzymało się” 1 

głos. 

Pani Elżbieta Biczyk poprosiła o wyjaśnienie, co znajduję się w kalkulacji kosztów, pod 

pozycją administracja z kwotą 8.4111,40 zł.  
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Pan Wojciech Grzeniewski odpowiedział, że są to koszty wynagrodzenia pracowników 

Urzędu Gminy.  

Pani Magdalena Bronisz zapytała, jak będą egzekwowane kary umowne. 

Pan Wojciech Grzeniewski wyjaśnił, że w czasie przygotowań do przetargu, zostały 

przeanalizowane dokładnie zapisy umowy, jakie były do tej pory stosowane. Zostały zawarte 

wszelkiego rodzaju elementy i zapisy, które wyegzekwują jak najwyższy standard 

świadczonych usług oraz by jak najwięcej danych w realizacji tego zamówienia, można było 

rzetelnie wykorzystać w kolejnym przetargu.  

Pani Magdalena Bronisz zapytała, czy w innych gminach, też są kary umowne i czy też są tak 

wysokie.  

Pan Wojciech Grzeniewski wyjaśnił, że zapisy dotyczące kar umownych są rzeczą 

standardową. Dodał, że umowa jest bardzo drobiazgowa i stąd wysokie kary.  

Pani Agnieszka Paradowska zapytała, czy została wykonana analiza, czy kary umowne mają 

wpływ na kwotę całościową za wywóz odpadów. 

Pan Wojciech Grzeniewski wyjaśnił, że firmy startujące w przetargu nie wychodzą z 

założenia, że nie będą świadczyć usług w należyty sposób. Nie było zasadne wliczanie w koszty 

kar. 

Pani Anna Kamińska ustosunkowała się do wypowiedzi Pana Wojciecha Grzeniewskiego 

twierdząc, że każda firma kalkulując koszty, wlicza potencjalne kary.  

Pani Joanna Kowalczyk zwróciła się z pytaniem do Radnej Anny Kamińskiej, czy zna 

szczegółowo kary i czy któraś z nich jest karą niestandardową. 

Pani Anna Kamińska odpowiedziała, że ustosunkowała się jedynie do wypowiedzi 

kierownika. Znajomość wysokości kar, nie było sednem wypowiedzi.  

Pani Joanna Kowalczyk poinformowała, że kary służą przede wszystkim temu, aby można 

było wyegzekwować jakość usługi, za którą się płaci.  

Pani Magdalena Bronisz zgodziła się, że kary umowne posłużą za gwarancję dobrego 

standardu świadczonych usług.  

Pani Anna Kamińska zapytała, skąd wzięła się kwota 66 zł za odpady niesegregowane.   

Pan Wojciech Grzeniewski wyjaśnił, że kwota może być - od dwóch do czterech razy wyższa 

- od kwoty za odpady segregowane. W projekcie uchwały proponowana kwota jest dwukrotnie 

wyższa.   

Pani Anna Kamińska zapytała, dlaczego kwota nie jest jeszcze wyższa, aby maksymalnie 

zniechęciła mieszkańców do niesegregowania śmieci.  

Pan Wojciech Grzeniewski odpowiedział, że taka stawka została uznana za zasadną.  

Pani Joanna Kowalczyk zaznaczyła, że osoby niesegregujące śmieci na terenie gminy 

stanowią tylko 9%.  

Pani Elżbieta Biczyk wyraziła swoje niezadowolenie, spowodowane wyjściem Pani Wójt. 

Stwierdziła, że przy omawianiu tak ważnych kwestii Pani Wójt powinna być obecna. 

Zapytała, po czyjej stronie są koszty utrzymania PSZOK-u w 2020 roku i jak było do tej pory. 

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że zgodnie z dotychczasową umową obowiązującą 

do końca października b.r. koszty związane z obsługą PSZOK-u leżały w gestii firmy -  zarówno 

koszty zatrudnienia osób oraz koszty związane z podstawieniami kontenerów. Natomiast od 1 

listopada b.r. koszty za zatrudnienie osoby oraz dzierżawę terenu będzie ponosiła gmina.  

Pani Beata Rycerska zwracając się do Radnej Elżbiety Biczyk zaznaczyła, że Pani Wójt 

wniosła o zmianę porządku obrad, po to by móc uczestniczyć w omawianiu projektów uchwał 

dotyczących gospodarowania odpadami. Ponadto na sali są obecni  pan Jerzy Sierak i kierownik 

Referatu Ochrony Środowiska.  

Pani Elżbieta Biczyk poprosiła o szczegółowe rozbicie kwoty 5 094,00 zł, w rubryce PSZOK. 

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że są to koszty związane z dzierżawą terenu i 

zatrudnieniem pracownika. 
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Pan Jarosław Hirny-Budka zauważył, że w treści uzasadnienia, określona jest maksymalna 

wartość wynagrodzenia firmy Lekaro. Zapytał, od czego docelowa kwota jest uzależniona.  

Pan Wojciech Grzeniewski wyjaśnił, że maksymalna kwota jest zależna od prawa opcji, jakie 

zostało określone w przetargu. Dotyczący ono możliwości częstszego odbioru odpadów 

zmieszanych w okresie letnim –  raz w tygodniu.  

Pani Anna Wyszomirska zapytała, jaką część kwoty płaconej firmie Lekaro za usługę stanowi 

koszt odbioru odpadów, a jaką część stanowi pokrycie kosztów zagospodarowania odpadami.   

Pan Wojciech Grzeniewski wyjaśnił, że jest to umowa ryczałtowa. W skali każdego miesiąca 

gmina ponosi taką samą opłatę za odbiór i za zagospodarowanie odpadów, więc kwoty nie są 

znane.   

Pani Agnieszka Paradowska stwierdziła, że stawka 33 zł za osobę jest kwotą bardzo dużą. 

Przekazując zdanie mieszkańców zauważyła, że gmina nie zrobiła wszystkiego, aby zawalczyć 

o niższą stawkę. Dodała, że przetarg mógł być ogłoszony wcześniej, wtedy istniałaby 

możliwość unieważnienia przetargu.  

Pani Joanna Kowalczyk wyjaśniła, że prezentacja Pani Wójt nie bez powodu zaczęła się od 

prezentacji rynku. Wytłumaczyła, jak wygląda obecnie rynek firm, zajmujących się odbiorem 

odpadów w regionie. Wyjaśniła również, czym mogło skończyć się unieważnienie przetargu. 

Podała przykłady gmin, w których unieważnianie przetargu, spowodowało odwrotny skutek od 

pożądanego.  

Pan Wojciech Grzeniewski zgodził się z przedmówczynią, zaznaczając że takich gmin, które 

straciły na unieważnieniu przetargu jest więcej. Podał konkretne przykłady. Dodał, że gmina 

do przetargu przystąpiła w pełni przygotowana, ponadto chciała sprostać oczekiwaniom 

mieszkańców i nie ograniczać dostępu do usługi.  

Pani Agnieszka Paradowska zwróciła uwagę na fakt, że gmina nie zrobiła nic, aby 

zmotywować mieszkańców do ograniczenia ilości wytwarzanych śmieci.  

Pan Jerzy Sierak nie zgodził się z przedmówczynią. Zaznaczył, że gmina proponuje 

mieszkańcom kompostowniki. Dodał, że jeśli przy następnym przetargu gmina przejdzie na 

ilości wagowe, na pewno tych odpadów będzie mniej. 

Pan Jarosław Hirny-Budka zwrócił uwagę na fakt, że bardzo duże znaczenie mają uchwały 

osłonowe. Programy zniżkowe proponowane przez Panią Wójt obejmą aż ¼ mieszkańców 

gminy. Dodał, że jest to bardzo sprawiedliwe, ponieważ osoby słabiej sytuowane będą płacić o 

wiele mniej, a w niektórych przypadkach będą zupełnie zwolnione z opłat. Stwierdził, że cena 

33 zł za gospodarowanie odpadami jest racjonalna. Dodał, że śmieci nie są utylizowane lub 

palone, tylko podlegają zaawanasowanym procesom technologicznym, po to by odpadów było 

co raz mniej.  

Pani Joanna Kowalczyk zaznaczyła, że Gmina Michałowice jest jedną z bogatszych gmin, i 

żyje w niej wiele zamożnych osób, ale są też osoby z problemami finansowymi. W związku z 

tym uważa, że program osłonowy został bardzo dobrze przemyślany i jest adresowany do 

właściwych grup i będzie dobrze funkcjonował. Dodała, że gmina od jakiegoś czasu nie pobiera 

od mieszkańców maksymalnej stawki za podatek od nieruchomości. 

Pani Agnieszka Paradowska stwierdziła, że jest wiele rodzin średniej klasy. Podała przykład 

przeciętnej rodziny czteroosobowej, której nie będą obowiązywać żadne zniżki, a miesięczna 

opłata będzie wynosiła ponad 100 zł. 

Pani Joanna Kowalczyk poinformowała, że gmina nie powinna brać na siebie ciężaru 

zwianego z problemem wywozu kosztów śmieci w Polsce. Jeżeli każda gmina uszczuplałaby 

swój budżet po to by dopłacać, oznaczałoby to „zakopywanie problemu pod dywan”. Poprosiła 

również o to, by przy podejmowaniu decyzji, brać pod uwagę to co decyduje o Budżecie Gminy 

np. ile gmina dostaje rocznie z rozliczenia PIT-ów oraz to w jakim stopniu gmina finansuje 

edukację.  
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Pani Magdalena Bronisz stwierdziła, że Gminy Michałowice nie należy porównywać z 

innymi gminami. Dodała, że podwyżka nie wynika z nieudolności gminy, bądź też złej woli, 

tylko z sytuacji jaka panuje na rynku. Zwróciła uwagę na wielkie znaczenie programów 

osłonowych. 

Pani Anna Kamińska poinformowała, że świadoma konsekwencji i tego jaką informację 

dostała od Pani Wójt, dotyczącą wykreślenia inwestycji w okręgach w momencie zagłosowania 

za niższą opłatą, zgłosiła wniosek polegający na wpisaniu w § 2 projektu uchwały zamiast 

kwoty 33 zł kwotę 22 zł.      

Pan Jerzy Sierak odnosząc się do wypowiedzi Radnej Anny Kamińskiej stwierdził, że nie 

będzie restrykcji w inwestycjach. Stwierdził, że Pani Wójt poinformowała jedynie o tym, jakie 

kwoty inwestycji mogą ulec pomniejszeniu.   

Pani Anna Kamińska stwierdziła, że zapisała sobie słowa Pani Wójt. Dodała, że nie chce 

polemizować, ale tak właśnie zrozumiała wypowiedź Pani Wójt.  

Pani Anna Wyszomirska zauważyła, że faktycznie są takie czynniki, które przyczyniły się do 

podwyżki za wywóz odpadów. Są to czynniki niezależne, ani od gminy, ani od pracowników 

Urzędu. Zwróciła jednak uwagę na fakt, że sąsiednie gminy będą płacić mniej. Prosiła o 

zastanowienie się czy Urząd zrobił wszystko, co było możliwe w tej kwestii. Stwierdziła, że 

szacunkowa kwota wynosiła 6 milionów, natomiast oferta jaką gmina dostała opiewała na 

kwotę 10 milionów. Zwróciła się z pytaniem, czy przetarg mógł być unieważniony.   

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, wartość zamówienia szacowana była zgodnie z 

prawem zamówień publicznych.  

Pani Anna Wyszomirska zapytała, czy przetarg ze względu na różnice 4 milionów, mógł 

zostać unieważniony.  

Pan Jerzy Sierak poinformował, że z prawnego punktu widzenia przetarg można było 

unieważnić. Zaznaczył, że mogło to grozić brakiem operatora do odbioru odpadów. Dodał, że 

pozostałe dwie firmy zgłaszające się do przetargu, zaproponowały bardzo zbliżoną ofertę do 

firmy Lekaro. Nic nie wskazywało na to, że inna firma zaproponuje niższą kwotę.   

Pani Anna Wyszomirska zaznaczyła, że przetarg był przewidziany w rocznym planie 

zamówień publicznych na II kwartał. Zapytała, dlaczego przetarg odbył się w sierpniu.   

Pan Jerzy Sierak poinformował, że w I i II kwartale, była negocjowana cena w związku z 

wypowiedzeniem umowy przez firmę Lekaro. Natomiast w okresie wakacji, gmina nie chciała 

ogłaszać przetargu, dlatego został przesunięty na okres powakacyjny. 

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że przygotowanie do przetargu to długi proces, 

podczas którego toczyły się rozmowy z firmą Lekaro oraz obszerne konsultacje społeczne, stąd 

to przesunięcie.  

Pani Anna Wyszomirska stwierdziła, że gmina powinna przystąpić do przetargu w 

odpowiednim czasie. W kwietniu powinien odbyć się dialog techniczny i zorganizowanie 

przetargu. Dodała, iż rozumie, że podwyżka musi być ale zauważyła, że Urząd nie zrobił 

wszystkiego, by zapewnić mieszkańcom jak najniższe stawki. Stwierdziła, że kwota 33 zł jest 

zbyt wysoka. Poinformowała, że przychyla się do wniosku Radnej Anny Kamińskiej.  

Pan Jerzy Sierak stwierdził, że gmina robiła wszystko, co możliwe.  

Pani Anna Wyszomirska poinformowała, że Radni kontrolują to co się dzieje w gminie i mają 

do tego prawo, tak samo jak do zadawania pytań. Dodała, że dyskusja toczy się nad jedną z 

najważniejszych uchwał. Stwierdziła, że Urząd zadziałał w nieodpowiednim czasie.  

Pani Beata Rycerska poprosiła, aby prowadzona rozmowa była merytoryczna.  

Pan Wojciech Grzeniewski wyjaśnił, że Sejmik Województwa Mazowieckiego dopiero 22 

01.2019 r. podjął Uchwałę w sprawie planu gospodarki odpadami dla woj. mazowieckiego. 

Uchwała jest kluczowa ze względu na fakt, że wpisane są tam kwestie inwestycyjne. 

Niestabilność rynku i wzrost cen są wprost powiązane z brakiem na terenie woj. mazowieckiego 

stosownego planu. Startowanie z przetargiem w lutym lub marcu wiązałaby się z tym, że firmy 
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z uwagi na bardzo niestabilny rynek, podniosłyby ceny jeszcze bardziej. Dodał, że w dialogu 

technicznym uczestniczyły również inne firmy.  

Pani Joanna Kowalczyk zwróciła uwagę na fakt, że podczas komisji, żaden z Radnych nie 

zaproponował niższej stawki za wywóz odpadów. Po raz pierwszy na bieżącej sesji, zrobiła to 

Radna Anna Kamińska. Zwróciła się z pytaniem do wnioskodawczyni, jaki jest efekt finansowy 

tej propozycji dla gminy i jakie są argumenty,  aby wniosek przyjąć. Z jakiego powodu stawka 

22 zł dla wszystkich mieszkańców, jest atrakcyjniejsza od całościowego programu 

proponowanego przez Panią Wójt.  

Pani Anna Kamińska wyjaśniła, że efekt finansowy dla gminy przy stawce 22 zł jest to deficyt 

w granicach 3.000.000,00 zł. Stwierdziła, że można zoptymalizować koszty z innych działów 

oraz zrezygnować z niektórych programów osłonowych.  

Pani Elżbieta Biczyk stwierdziła, że Radni zostają przekonywani, że stawka musi wynosić 33 

zł, przy tym samym zauważyła, że gmina bierze na siebie niepotrzebne wydatki. Podała 

przykłady. 

Pan Edward Kozłowski zaznaczył, że propozycja programów osłonowych zaproponowanych 

przez gminę jest zadbaniem o najmniej uposażonych mieszkańców. Stawki proponowane przez 

organizacje pozarządowe - takie same dla wszystkich - wydają się być mniej atrakcyjnymi.  

Pani Agnieszka Paradowska zauważyła, że konsultacje społeczne odbywały się w stosunku 

do jednego projektu uchwały, nie były ogłoszone do programów osłonowych. Stwierdziła, że 

w momencie kiedy jest poczucie, że Urząd nie zrobił wszystkiego, by zapewnić niższą opłatę 

za wywóz odpadów, programy osłonowe mają bardzo duże znaczenie.  

Pani Anna Wyszomirska poinformowała, że dwa stowarzyszenia zaproponowały swoje 

stawki: 19.50 zł i  22 zł, to jest wynik konsultacji społecznych.  

Pan *** mieszkaniec Granicy, zwrócił się do Radnych z pytaniem czy faktycznie mają na 

względzie dobro gminy i jej mieszkańców. Stwierdził, że jeżeli Radni uważają, że mieszkańcy 

łatwo pogodzą się z tak dużą podwyżką, to są w błędzie. Zaznaczył, że aż trzykrotne 

podwyższenie opłaty jest bardzo nieprzyjemne. Przytoczył fragment wiersza, dotyczącego 

zarządzającymi na wszystkich szczeblach. 

Pani ***  stwierdziła, że cena 33 zł od osoby jest ceną wysoką, dodała że o wzroście cen było 

wiadomo już w styczniu, ponieważ pojawiła się informacja, że Wojewoda Mazowiecki 

wstrzymał działanie regionalnych instalacji od śmieci. Zwróciła uwagę na to, jak duża liczba 

mieszkańców w gminie, śmieci nie segreguje. Zaznaczyła też, że mieszkańcy deklarujący 

segregację śmieci, w rzeczywistości tego nie robią. Uznała też za duży problem niezgłaszanie 

wszystkich osób zamieszkujących pod danym adresem (szczególnie jeśli chodzi o osoby 

wynajmujące). Dodała, że należy skupić się na tym, jak doprowadzić do zmniejszenia ilości 

śmieci generowanych przez mieszkańców. Uznała, że programy osłonowe mają sens, ponieważ 

trzeba pomagać mieszkańcom uboższym. 

Pan *** mieszkaniec Komorowa, zwrócił się do Gminy z podziękowaniami za przejęcie 

PSZOK – u. Zaznaczył, że na kwestię wzrostu opłaty do 33 zł należy patrzeć przez pryzmat 

wszystkich projektów, zwracając uwagę na programy osłonowe. Wytłumaczył, że jeśli 

społeczeństwo będzie produkować mniej odpadów, to ceny za wywóz będą niższe. Zachęcił do 

kompostowania, zaznaczając że Gmina Michałowice jest przodownikiem w ilości oddawanych 

„odpadów zielonych”, co ma wpływ na cenę za usługę odbioru.  

Pan Jarosław Hirny-Budka odnosząc się do proponowanego wniosku Radnej Anny 

Kamińskiej dokonał, krótkiej analizy przyjęcia ceny 22 zł dla wszystkich mieszkańców. W 

takim wypadku gmina z innych środków musiałaby pokryć około 40 % płaconej kwoty na rzecz 

Lekaro, przy rocznym koszcie usługi. Przypominał, że gospodarowanie odpadami 

komunalnymi zostało uregulowane tak, że system powinien się samofinansować, co przekłada 

się na obowiązek ustalania wysokości ponoszonych przez mieszkańców gminy opłat na 

poziomie zabezpieczającym pokrycie kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania 
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odpadami komunalnymi. Zaznaczył, że należy dążyć do takiego systemu, który się równoważy. 

Podjęcie decyzji o dopłacaniu aż 40% kwoty, przez gminę, uznał za nieodpowiedzialną. 

Stwierdził, że pieniądze lepiej przeznaczyć na programy osłonowe.  

Pani Anna Kamińska poinformowała, że Pani Wójt miała dwukrotnie okazję by zmienić 

stawki (w lutym i w październiku 2019 r.) ale nie zrobiła nic w tym kierunku.  

Pani Joanna Kowalczyk nawiązując do wypowiedzi mieszkańca pana *** zgodziła się, że 

gmina ma bardzo dużo odpadów zielonych, zauważyła też, że istnieje ścisła korelacja między 

zamożnością mieszkańców, a ilością odpadów.  

Pani Elżbieta Biczyk ponownie poruszyła sprawę PSZOK-u, twierdząc, że należało podjąć 

odpowiednie działania, umożliwiające odpowiednie funkcjonowanie punktu.  

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem Radnej Anny Kamińskiej dotyczącym zmiany 

w pkt. 1 § 2 projektu uchwały, polegającym na zmianie kwoty 33,00 zł na kwotę 22,00 zł.  

Za przyjęciem   -   7 

Przeciw              -   8 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (7) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 

Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Anna Wyszomirska 

PRZECIW (8) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka 

Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska 

Wniosek nie został przyjęty.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty na 

terenie gminy Michałowice z autopoprawką. 

Za przyjęciem    - 8 

Przeciw               - 7 

Wstrzymało się  - 0 

Brak głosu         -  0 

Nieobecni           -  0 

Wyniki imienne:  

ZA (8)  Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska 

PRZECIW (7) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Anna Wyszomirska 

Uchwała Nr XIV/179/2019 stanowi załącznik do protokołu.  

Ad. pkt 5.4 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące 

odpady komunalne w kompostowniku przydomowym na terenie gminy Michałowice. 
Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 2 głosy. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 4 głosy, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

3 głosy. 
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Pani Agnieszka Paradowska poprosiła o przypomnienie, jaki procent wszystkich odpadów w 

gminie, stanowią odpady zielone.  

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że na przestrzeni kilku lat, jest to około 20%.  

Pani Agnieszka Paradowska zapytała, skąd się wzięło częściowe zwolnienie z opłaty za 

gospodarowanie w wysokości 10% dla mieszkańców kompostujących bioodpady, skoro 

odpady zielone stanowią 20%. 

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że ustawodawca mówił, nie o procentowym 

udziale odpadów w ogólnej masie, tylko o kosztach. Dodał, że uchwała ma na celu zachęcenie 

mieszkańców do kompostowania odpadów, co w przyszłości, może przyczynić się do 

zmniejszenia odbieranej ilości odpadów zielonych.  

Pani Anna Kamińska poinformowała, że istnieje zapis dotyczący proporcjonalności. Zapytała, 

czy dobrze rozumie, że przy kompostowaniu, zmniejsza się koszt gospodarowania odpadami o 

10%.  

Pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że na chwilę obecną, tego nie wiadomo. 

Pani Elżbieta Biczyk odniosła się do warunków jakie należy spełnić, by uzyskać częściowe 

zwolnienie z opłaty za gospodarowanie odpadami. Zapytała, jakie wymagania musi spełnić 

kompostownik. Zauważyła, że jedna z mieszkanek zwróciła uwagę, że zlikwidowała 

kompostownik z powodu pojawiających się gryzoni.   

Pan Wojciech Grzeniewski zwrócił uwagę, że uchwała nie definiuje samego kompostownika. 

Dodał, że nie wszystkie odpady zielone nadają się do kompostowania.  

Pani Elżbieta Biczyk zapytała, czy ktoś będzie nadzorował jakie odpady są kompostowane i 

czy mieszkańcy faktycznie posiadają kompostownik.   

Pani Beata Rycerska zwróciła uwagę na to, aby trzymać się treści podejmowanej uchwały.  

Pan Jerzy Sierak przypomniał, że Pani Wójt w prezentacji zaznaczyła, że podczas bieżącej 

sesji ustalane są stawki, natomiast sprawy techniczne, będą rozstrzygnięte miedzy grudniem 

2019 a marcem 2020 r. 

Pani Anna Wyszomirska stwierdziła, że Pani Wójt w wystąpieniu powiedziała, że jeśli 

mieszkaniec zgłosi w deklaracji kompostowanie, nie będzie mógł wystawiać worków z 

odpadami zielonymi, ani worków zawieźć do PSZOK-u. Stwierdziła, że są to bardzo ważne 

informacje dla mieszkańców, ponieważ z podjęciem uchwały wiążą się bardzo istotne kwestie. 

Pan Jarosław Hirny-Budka stwierdził, że wypowiedź radnej Anny Wyszomirskiej nie jest do 

końca prawdziwa, ponieważ z podjęciem uchwały nie wiąże się brak możliwości odbioru 

odpadów zielonych, lub oddania ich na PSZOK, tylko możliwość złożenia deklaracji, wskutek 

której nie będzie możliwość pozbywania się odpadów zielonych. 

Pani Anna Wyszomirska poinformowała, że mieszkańcom nie podoba się pomysł braku 

możliwości pozbywania się odpadów zielonych w momencie złożenia deklaracji o 

kompostowaniu.  

Pan Jarosław Hirny-Budka przypomniał, że przepisy te wynikają nie z podejmowanej 

uchwały, a z ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Dodał, że Rada nic w tej 

ustawie nie może zmienić.  

Pani Anna Kamińska zwróciła się z pytaniem, do pana Wojciech Grzeniewskiego, który punkt 

ustawy, mówi o braku możliwości oddawania frakcji zielonej na PSZOK. Poprosiła o 

odczytanie punktu.   

Pan Wojciech Grzeniewski odczytał odpowiednie fragmenty ustawy o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach.  

Pani Anna Kamińska stwierdziła, że w zacytowanym fragmencie, nie ma informacji o braku 

możliwości wywożenia zielonych odpadów do PSZOK-u. Zwróciła uwagę na fakt, że wiele 

odpadów nie można kompostować.  



 

16 

 

Pan Wojciech Grzeniewski zgodził się, że nie wszystkie odpady nadają się do kompostowania. 

Przypomniał, że odpady nie kwalifikujące się do żadnych z frakcji, muszą trafić do frakcji 

zmieszanej. 

Pani Anna Kamińska zauważyła, że w akcie wyższego rzędu nie ma uzasadnienia, że nie 

można oddawać frakcji zielonej do PSZOK-u. Zaznaczyła, że wielu mieszkańców zwróciło 

uwagę na zapisy w tej uchwale i ma wiele pytań.   

Pani Beata Rycerska przypomniała, że pan Wojciech Grzeniewski poinformował, że w ramach 

wprowadzenia uchwały, będą prowadzone szkolenia na temat co i w jaki sposób kompostować. 

Pani Anna Wyszomirska zwróciła uwagę, że na spotkaniu z firmą Lekaro, padło pytanie czy 

firma „radzi sobie” z kompostowaniem odpadów, które nie podlegają kompostowaniu w 

ogródkach przydomowych. Firma odpowiedziała, że bez problemu sobie radzi z takimi 

odpadami. Zaznaczyła, że chodzi o interpretację ustawy, ponieważ nigdzie nie jest napisane, że 

mieszkańcy kompostujący, nie mogą oddać do PSZOK-u frakcji zielonej.  

Pani Agnieszka Paradowska stwierdziła, że projekt uchwały nie zachęci mieszkańców do 

kompostowania, ze względu na brak możliwości oddawania frakcji zielonej. Zastanawiała się, 

czy mieszkańcy nie będą pozbywali się frakcji zielonej we własnym zakresie. 

Pani Elżbieta Biczyk stwierdziła, że może być taka sytuacja, że mieszkańcy zaczną palić 

odpady nienadające się do kompostowania, co będzie powodem konfliktów.  

Pan Edward Kozłowski wspominając przebiegi sesji z ubiegłych kadencji, przypomniał w jaki 

sposób kończyły się dyskusje.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zwolnienia w części z 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości 

zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady 

stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym na terenie gminy 

Michałowice. 

Za przyjęciem    -  8 

Przeciw               -  0 

Wstrzymało się   - 5 

Brak głosu          -  0 

Nieobecni            -  2 

Wyniki imienne:  

ZA (8) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska 

WSZTRZYMAŁO SIĘ (5) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Agnieszka 

Paradowska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (2) Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIV/180/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.5 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zamieszkanych.  
Podczas prezentacji Pani Wójt przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w formie 

pisemnej, która stanowi załącznik do protokołu oraz autopoprawkę w formie ustnej polegającą 

na wykreśleniu z § 3 projektu uchwały wyrażenia „lub kserokopię Karty Dużej Rodziny”.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

0 głosów. 
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Pani Anna Kamińska poinformowała, że wielu mieszkańców poruszyło kwestię zniżki 50 %. 

Stwierdziła, że ta zniżka jest najbardziej znacząca. 

Zwróciła uwagę, że Karta Dużej Rodziny należy się wszystkim rodzicom, którzy podczas 

swojego życia wychowali trójkę lub więcej dzieci. Zaznaczyła, że nie wszyscy mieszkańcy 

mają tego świadomość.   

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zamieszkanych z 

autopoprawkami.  

Za przyjęciem   - 13 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   2 

Wyniki imienne:  

ZA (13) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Agnieszka 

Paradowska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (2) Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIV/181/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.6 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego 

programu wsparcia mieszkańców w opłatach za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w 2020 roku”. 

Podczas prezentacji Pani Wójt przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały w formie 

pisemnej, które stanowią załącznik do protokołu.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Anna Kamińska poprosiła o przybliżenie najbardziej istotnej autopoprawki, dotyczącej 

możliwości wyboru kryteriów.  

Pani Iwona Radzimirska poinformowała, że autopoprawka została wniesiona, między innymi 

po wnioskach, jakie padły podczas Komisji. Na wybranym przykładzie wytłumaczyła jakie 

korzyści dla mieszkańców niosą zaproponowane autopoprawki.  

Pani Anna Kamińska zwróciła uwagę na fakt, aby dobrze wytłumaczyć mieszkańcom w jaki 

sposób mają składać deklaracje.  

Pani Iwona Radzimirska zachęciła wszystkich mieszkańców do skorzystania z pomocy 

pracowników Urzędu, jeśli będą mieli jakiekolwiek wątpliwości przy składaniu deklaracji.  

Pani Agnieszka Paradowska podziękowała pani Iwonie Radzimińskiej za powstały program 

dopłat. 

Pani Anna Kamińska zapytała, czy jest przewidziana kampania informacyjna, dotycząca 

zmian w opłatach oraz programów osłonowych.  

Pani Iwona Radzimirska poinformowała, że mieszkańcy będą poinformowani o nowych 

stawkach i programach osłonowych drogą listową.   

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego 

programu wsparcia mieszkańców w opłatach za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w 2020 roku” z autopoprawkami.  

Za przyjęciem   - 13 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 
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Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   2 

Wyniki imienne:  

ZA (13) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Agnieszka 

Paradowska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (2) Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIV/182/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Pani Beata Rycerska zgłosiła wniosek formalny o przerwanie obrad w dniu 03.12.2019 r. i 

wznowieniu w dniu 04.12.2019 r. o godzinie 16.30. 

Pani Anna Kamińska zwracając się do Pani Joanny Domańskiej zapytała, jak będzie 

traktowana ewentualna nieobecność Radnego w drugim dniu sesji. 

Pani Joanna Domańska poinformowała, że jeśli sesja będzie odbywać się w ciągu kliku 

posiedzeń, to obecność na jednym posiedzeniu, stanowi obecność na sesji.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie wniosku formalnego Pani Beaty Rycerskiej o 

przerwanie obrad w dniu 03.12.2019 r. i wznowieniu w dniu 04.12.2019 r. o godzinie 16.30. 

Za przyjęciem   - 12 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   1 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   2 

Wyniki imienne:  

ZA (12) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej 

Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

WSTZRYMAŁO SIĘ (1) Agnieszka Paradowska 

NIEOBECNI (2) Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska 

Wniosek został przyjęty.  

Przewodnicząca Pani Beata Rycerska wznowiła obrady XIV Sesji Rady Gminy Michałowice  

w dniu 04.12.2019 r.   

Pani Wójt zgłosiła wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

zmieniającej uchwałę Nr XVIII/216/2016 Rady Gminy Michałowice z dnia 24 listopada 2016r. 

w sprawie gromadzenia na wydzielonym rachunku dochodów przez samorządowe jednostki 

budżetowe.  

Przystąpiono do głosowania wniosku Pani Wójt w sprawie rozszerzenia porządku obrad 

o projekt uchwały w sprawie zmieniającej uchwałę Nr XVIII/216/2016 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 24 listopada 2016r. w sprawie gromadzenia na wydzielonym 

rachunku dochodów przez samorządowe jednostki budżetowe. 

Za przyjęciem   - 11 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   4 

Wyniki imienne:  

ZA (11) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, 

Maciej Polarczyk, Beata Rycerska 

NIEOBECNI (4) Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, Anna Wyszomirska 

Wniosek został przyjęty. 

Pani Beata Rycerska zaproponowała omówienie projektu uchwały w p. pkt 21 pkt 5. 
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Ad. pkt 5.7  

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na 2020 r. na terenie Gminy Michałowice. 
Pani Wójt omówiła projekt uchwały oraz przedstawiała autopoprawkę w formie pisemnej, 

która stanowi załącznik do protokołu.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2020 r. na 

terenie Gminy Michałowice z autopoprawką.  

Za przyjęciem   - 12 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   3 

Wyniki imienne:  

ZA (12) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, 

Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (3) Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel 

Uchwała Nr XIV/183/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.8 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych na 2020 r. na terenie Gminy Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, że projekt uchwały przedstawia nowe stawki na rok 2020. Stawki 

w podatku od środków transportowych na 2020 r. zostały powiększone w stosunku do roku 

2019 o wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 

2020 r. na terenie Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem   - 12 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   3 

Wyniki imienne:  
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ZA (12) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, 

Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (3) Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel 

Uchwała Nr XIV/184/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.9 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę nr 

XX/239/2017 Rady Gminy Michałowice z dnia 9 lutego 2017 r. w sprawie określenia 

kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli i do oddziałów przedszkolnych w 

szkołach podstawowych dla których Gmina Michałowice jest organem prowadzącym. 

Pani Wójt poinformowała, że przedstawiona w projekcie uchwały zmiana dotycząca kryteriów 

rekrutacji, jest podyktowana potrzebą wprowadzenia kryterium zaszczepienia dziecka 

obowiązkowymi szczepieniami ochronnymi. Z dotychczas obowiązujących kryteriów usunięto 

kryterium dotyczące pracy zawodowej, lub studiów dziennych jednego z rodziców kandydata. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Agnieszka Paradowska wyraziła swoje obawy spowodowane faktem, że w jednym 

niepublicznym przedszkolu mogą się znaleźć w większości nieszczepione dzieci.  

Pani Ewa Wierzgała poinformowała, że kryteria mają spełniać funkcję społeczną. Kryterium 

dotyczące szczepień zostało utworzone na wniosek wielu głosów rodziców. 

Pani Anna Wyszomirska zapytała, czy dobrze rozumie, że kryteria będą przyjęte w II etapie i 

dzieci, które dostaną się w I etapie nie będą musiały mieć szczepień.    

Pani Ewa Wierzgała poinformowała, że najpierw każde dziecko sprawdza się, czy spełnia 

ustawowe kryteria, następnie dziecko dostaje dodatkowe punkty za kryteria dodatkowe.   

Pani Wójt dodała, że nie może być takiej sytuacji, że po spełnieniu I kryterium dziecko jest 

przyjęte do przedszkola, ponieważ kryteria są rozpatrywane łącznie. 

Pani Anna Wyszomirska zapytała, czy rozpatrywanie łączne  I i II etapu, jest zgodne z ustawą 

Prawo Oświatowe. 

Pani Ewa Wierzgała odpowiedziała, że tak.  

Pani Anna Wyszomirska zapytała, czy gmina będzie posiadała bazę „danych wrażliwych” i 

prawo ich przetwarzania.  

Pani Ewa Wierzgała odpowiedziała, że ustawa Prawo Oświatowe w dziale dotyczącym 

rekrutacji, wspomina o przetwarzaniu danych niezbędnych do tego, aby dziecko mogło zostać 

przyjęte do przedszkola. Dane te obejmują również dane dotyczące zdrowia dziecka.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę nr 

XX/239/2017 Rady Gminy Michałowice z dnia 9 lutego 2017 r. w sprawie określenia 

kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli i do oddziałów przedszkolnych w 

szkołach podstawowych dla których Gmina Michałowice jest organem prowadzącym. 

Za przyjęciem   - 12 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   3 

Wyniki imienne:  

ZA (12) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, 

Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (3) Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel 

Uchwała Nr XIV/185/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.10 



 

21 

 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przejęcia do wykonywania 

zadań w zakresie zarządzania drogami o znaczeniu lokalnym - gminnym na terenie 

Gminy Michałowice. 

Pani Wójt wyjaśniła, że podpisanie, a następnie realizacja porozumienia, umożliwi przejęcie 

nieruchomości pod drogę o znaczeniu lokalnym i zaliczenie jej do kategorii dróg gminnych. 

Takie działanie wpłynie na rozwój gospodarczy w obszarze bezpośrednio sąsiadującym z 

drogami krajowymi, umożliwi między innymi wykonanie zjazdów, o co wnosili mieszkańcy 

oraz zalesienie działek.   

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

1 głos. 

Pan Jarosław Hirny-Budka zapytał, czy dobrze rozumie, że nie jest to tylko przejęcie działek 

gdzie fizycznie leży jezdnia, ale też pasa drogowego, który jest szerszy niż jezdnia, na którym 

po przejęciu będzie można posadzić zieleń.  

Pani Wójt potwierdziła, że właśnie o to chodzi. Dodała, że podpisanie takiego porozumienia 

jest bardzo ważne ze społecznego punktu widzenia.  

Pani Joanna Kowalczyk zapytała, jaka jest orientacyjna długość dróg oraz koszt utrzymania 

ich w skali roku. Czy w wypadku końca gwarancji na wykonanie, gmina będzie musiała drogi 

remontować.  

Pani Wójt potwierdziła, że w momencie zakończenia gwarancji gmina będzie odpowiedzialna 

za remontowanie dróg. Długość dróg to około 2,5 km a utrzymanie ich, to koszt między 10.000 

a 15.000 zł. na rok.  

Pani Joanna Kowalczyk zapytała, czy obecnie status poboczy pozwala na sadzenie drzew. 

Zauważyła, że GDDKiA nie chce sadzić drzew. Poprosiła o wyjaśnienie, czy w wypadku gdy 

gmina przejmie pasy drogowe, będzie mogła zasadzić drzewa.    

Pani Wójt wyjaśniła, że w tej chwili GDDKiA dokonała takich nasadzeń, jakie uznała za 

stosowne i nie zamierza dokonywać dodatkowych nasadzeń. W związku z tym, jest wskazane 

przejęcie dróg. Dodała, że gmina będąc zarządcą drogi, będzie mogła realizować inwestycję 

tzw. „budowy lasu”.  

Pani Joanna Kowalczyk zapytała, jak szerokie są pasy drogowe, na których są możliwe 

nasadzenia.  

Pan Andrzej Łuszczyński poinformował, że pasy dróg są różnej szerokości, w zależności od 

tego w jakiej odległości jest położona droga serwisowa w stosunku do drogi krajowej.  

Pani Agnieszka Paradowska zapytała, czy gmina wystąpiła do GDDKiA o zawarcie 

porozumienia, aby mogła wykonać nasadzenia, bez konieczności przejmowania działek. 

Pani Wójt wyjaśniła, że motywacją do przejęcia jest nie tylko możliwość wykonania nasadzeń. 

Istnieją dużo ważniejsze powody.   

Pan Andrzej Łuszczyński kontynuując wypowiedź Pani Wójt poinformował, że od momentu 

wykonania dróg ekspresowych i dróg serwisowych, mieszkańcy nie mogą uzyskać zgody na 

lokalizacje zjazdów, przez co mają ograniczone prawo do korzystania z własnych działek, które 

przylegają do dróg serwisowych. 

Pani Agnieszka Paradowska zapytała, czy właściciele w ogóle nie dostają pozwolenia na 

zjazd, czy może chcą zjazdy na innych warunkach.  

Pan Andrzej Łuszczyński wyjaśnił, że GDDKiA nie wydaje takich zezwoleń, gdyż uważa, że 

drogi będą miały charakter gminny. Dodał, że ten problem istnieje na terenie gminy od lat. 

Pani Wójt dodała, że wielu mieszkańców zgłasza ten problem i tak na prawdę są w sytuacji 

bez wyjścia. Uważa, że przejęcie dróg serwisowych jest potrzebne.  

Pani Joanna Kowalczyk zapytała, jaka jest łączna ilość dróg serwisowych, które w przyszłości 

na tych samych zasadach, gmina miałaby przejąć. 
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Pan Andrzej Łuszczyński poinformował, że przy drodze ekspresowej A2 jest kilkanaście 

kilometrów takich dróg.  

Pani Joanna Kowalczyk zapytała, ile jest dróg gminnych na terenie gminy. 

Pan Andrzej Łuszczyński poinformował, że w ewidencji dróg jest to około 150 km.  

Pani Agnieszka Paradowska zapytała, czy z przejęciem tych 7 odcinków nie wiąże się ryzyko, 

że gmina „otworzy furtkę” do powstawania nowych hal, na odcinku od Nadarzyna do Raszyna.  

Pan Jerzy Sierak wyjaśnił, że jeśli są Miejscowe Plany Zagospodarowania Przestrzennego, to 

wiadomo, co może być w danym miejscu realizowane. Natomiast jeśli planów nie ma, gmina 

może określić swoje warunki.  

Pan Marek Biskot zapytał, jaka jest praktyka w sąsiednich gminach w analogicznych 

przypadkach. 

Pani Wójt odpowiedziała, że praktyka jest podobna. Dodała, że Gmina Michałowice w tej 

kwestii wzorowała się na działaniu Gminy Ożarów. 

Pani Anna Wyszomirska zapytała, czy dróg nie można podzielić, jeśli są wątpliwości do tego, 

co na niektórych odcinkach może powstać.  

Pani Wójt odpowiedziała, że jej zdaniem, pozostawienie fragmentu drogi, która będzie nie 

przejęta, nie jest dobrym rozwiązaniem.  

Pani Elżbieta Biczyk zaznaczyła, że podczas wczorajszego posiedzenia była poruszana 

kwestia dochodów gminy, które „stoją w miejscu”, a nawet może nastąpić ich spadek. 

Stwierdziła, że gminy nie stać na dofinansowanie mieszkańców w opłatach za wywóz odpadów, 

tymczasem gmina chce przejmować na siebie wydatki, które powinien ponieść Skarb Państwa. 

Zapytała, czy na tych terenach jest możliwe budownictwo mieszkaniowe, i czy deweloperzy 

nie występują o zjazdy na którymś z odcinków, o których jest mowa.  

Pani Wójt odpowiedziała, że podczas wczorajszej sesji, Rada uchwaliła programy pomocy 

mieszkańcom w opłatach za odbiór odpadów na kwotę ok. 1.800.000,00 zł – więc nie jest 

prawdą, że gminy nie było stać na dopłatę. Odpowiadając na dalsze pytania poinformowała, że 

o żadnych deweloperach nie posiada wiedzy. Jeśli chodzi o koszt utrzymania dróg serwisowych 

poinformowała, że zaraz może się okazać, iż gmina nie będzie ponosić żadnych kosztów, 

ponieważ Powiat, już w tej chwili, występuje z propozycją przejęcia fragmentów dróg 

serwisowych w zamian za „wymianę” z drogami, które są wewnątrz gminy. Zaznaczyła, że 

najważniejszą intencją przejęcia dróg, jest umożliwienie mieszkańcom korzystania ze swoich 

nieruchomości, aby mogli uzyskać niezbędne zezwolenia. 

Pani Joanna Kowalczyk zapytała, w jaki sposób została podjęta decyzja, o przejęciu przez 

gminę akurat tych odcinków dróg. 

Pan Andrzej Łuszczyński wytłumaczył, co wpłynęło na decyzję gminy. 

Pani Agnieszka Paradowska poinformowała, że w gminie są pogłoski, że na odcinku 

należącym do Michałowic – Wsi, ma powstać osiedle budowane przez dewelopera.   

Następnie zgłosiła wniosek o wykreślenie z uzasadnienia projektu uchwały pkt. 6 w brzmieniu: 

„Droga o znaczeniu lokalnym(gminnym) DL-114 w Sokołowie na odcinku od ul. Sokołowskiej 

do granicy z Gm. Raszyn” oraz pkt. 7 w brzmieniu: „Droga o znaczeniu lokalnym (gminnym) 

DD-115 w Sokołowie na odcinku od ul. Sąsiedzkiej do granicy z Gm. Nadarzyn”. Dodała, że 

może być to zabezpieczenie, aby w tamtych miejscach nie powstawały nowe hale.  

Pani Wójt wytłumaczyła, że przejęciem tych dwóch odcinków dróg, zainteresowany jest 

Powiat. Odnosząc się do pogłosek, o budowaniu przez dewelopera osiedla stwierdziła, że nie 

posiada żadnych informacji na ten temat.  

Pani Elżbieta Biczyk odnosząc się do wypowiedzi Pani Wójt, dotyczącej zainteresowania 

przejęciem przez Powiat dwóch odcinków dróg stwierdziła, że gmina wychodzi „przed szereg” 

i takie działanie jest mało ekonomiczne. Następnie poprosiła o konkretne informacje, ilu 

mieszkańców zgłosiło się do gminy z wnioskami, dotyczącymi braku pozwoleń.    
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Pani Wójt poinformowała, że są takie przypadki, że mieszkańcy przychodzą z odmowami o 

uzyskaniu decyzji o zjeździe. Dodała, że na życzenie Radnej, można takie zestawienie 

przygotować. Nie zgodziła się z częścią wypowiedzi, dotyczącą bezzasadności przejmowania 

dwóch odcinków dróg od GDDKiA.  

Pan Jarosław Hirny-Budka stwierdził, że nawet jakby jeden mieszkaniec, zgłosił się do Pani 

Wójt z problemem, to warto działać w tej kwestii. Dodał, że utrzymanie odcinków dróg, nie 

wiąże się z ogromnymi kosztami. Wartość zysku, jakie gmina może ponieść z tytułu przejęcia 

działek, jest dużo wyższa, niż koszt ich utrzymania.   

Pani Agnieszka Paradowska zwracając się do przedmówcy, zapytała jakie zyski dla gminy 

ma na myśli. 

Pan Jarosław Hirny-Budka wyjaśnił, że miał na myśli zyski społeczne, umożliwiające 

mieszkańcom prowadzenie inwestycji na swoich terenach. 

Pani Agnieszka Paradowska stwierdziła, że zgadza się z zyskami społecznymi, natomiast 

zwróciła uwagę na fakt, że nie raz słyszała stwierdzenie, że wybudowanie kanalizacji czy 

wodociągu jest społecznie nieuzasadnione, jeśli dotyczy tylko kilku domów na danej drodze. 

Nie rozumie, dlaczego podczas bieżącej sesji gmina chce przejąć drogi, które na tą chwilę są w 

szczerym polu, których utrzymanie będzie kosztowało.  

Pan Edward Kozłowski odnosząc się do wypowiedzi radnej Agnieszki Paradowskiej 

zaznaczył, że większość odcinków dróg jest już zabudowana. Przypomniał, że w Urzędzie jest 

pismo od mieszkańców Sokołowa (z zeszłej kadencji) w którym jasno jest określone, że 

większość z nich, opowiedziała się za takimi zabudowaniami, jakie są w tej chwili w 

Sokołowie. Dodał, że na niektórych odcinkach drogi, jakie gmina chce przejąć, chodzi głównie 

o doskwierający mieszkańcom hałas. Zwracając się do Pana Andrzeja Łuszczyńskiego zapytał, 

ile kosztuje wybudowanie drogi wraz z nabyciem gruntu.  

Pan Andrzej Łuszczyński poinformował, że wybudowanie wraz z gruntem 1 km, drogi to 

koszt rządu kilku milionów zł. Wytłumaczył, że planowane do przejęcia odcinki dróg i tak 

kiedyś będą drogami gminnymi, ponieważ GDDKiA odpowiada za autostrady i drogi 

ekspresowe. 

Pan Edward Kozłowski podziękował za wyjaśnienie, twierdząc że jest zdecydowanie za tym, 

by na konto gminy wpłynęły zyski z nabycia przedmiotowych działek. 

Pani Joanna Chilarska zwróciła uwagę na fakt, że główną intencją w podjęciu uchwały, jest 

przejęcie dróg z różnych powodów. Dodała, że możliwość zalesienia terenów szczególnie w 

Sokołowie jest kwestią bardzo istotną.  

Pani Agnieszka Paradowska zaznaczyła, że podtrzymuje zdanie o wykreśleniu w 

uzasadnienia projektu uchwały, odcinków znajdujących się w Sokołowie.  

Pani Joanna Kowalczyk poprosiła o wyjaśnienie sytuacji prawnej dróg serwisowych. Uważa, 

że powstała jakaś luka w prawie. Dlaczego jest tak, że GDDKiA nie może nimi zarządzać, a 

jednocześnie nie istnieje przepis, że ma prawo, po pewnym czasie przekazać je na rzecz gminy.    

Pan Andrzej Łuszczyński wyjaśnił, że GDDKiA w zawartym porozumieniu zobowiązało się, 

że zleci przygotowanie dokumentacji, wydzielającej pasy drogowe, umożliwiające wygaszenie 

trwałego zarządu. I wtedy z mocy prawa drogi będą już stanowiły własność Gminy 

Michałowice. Dzisiaj można odcinki dróg przejąć w zarząd po to, aby Pani Wójt mogła 

zarządzać drogami, co wynika z ustawy o drogach publicznych.   

Przystąpiono do głosowania wniosku Radnej Agnieszka Paradowskiej dotyczącego 

wykreślenia z projektu uchwały: pkt. 6 w brzmieniu: „Droga o znaczeniu lokalnym 

(gminnym) DL-114 w Sokołowie na odcinku od ul. Sokołowskiej do granicy z Gm. 

Raszyn” oraz pkt. 7 w brzmieniu: „Droga o znaczeniu lokalnym (gminnym) DD-115 w 

Sokołowie na odcinku od ul. Sąsiedzkiej do granicy z Gm. Nadarzyn”. 

Za przyjęciem   -   4 

Przeciw              -   8 
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Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   3 

Wyniki imienne:  

ZA (4) Elżbieta Biczyk, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Anna Wyszomirska 

PRZECIW (8) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska 

NIEOBECNI (3) Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel 

Wniosek nie został przyjęty. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie przejęcia do wykonywania 

zadań w zakresie zarządzania drogami o znaczeniu lokalnym - gminnym na terenie 

Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem   -   9 

Przeciw              -   2 

Wstrzymało się -   1 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   3 

Wyniki imienne:  

ZA (9) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

PRZECIW (2) Elżbieta Biczyk, Agnieszka Paradowska 

WSTRZYMAŁO SIĘ (1) Katarzyna Parzyńska 

NIEOBECNI (3) Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel 

Uchwała Nr XIV/186/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.11 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr 

XXXVI/455/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 4 października 2018 roku w sprawie 

wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Michałowice 

w latach 2019-2023. 

Pani Wójt wyjaśniła, że w  uchwale z 4 października 2018 roku zmianie podlegają załączniki 

1, 2 i 3 otrzymując odpowiednio brzmienie załączników 1, 2 i 3 do niniejszej uchwały.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr XXXVI/455/2018 Rady Gminy Michałowice 

z dnia 4 października 2018 roku w sprawie wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Michałowice w latach 2019-2023. 

Za przyjęciem   - 12 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   3 

Wyniki imienne:  

ZA (12) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, 

Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (3) Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel 
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Uchwała Nr XIV/187/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.12 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia 

międzygminnego w sprawie powierzenia Gminie Raszyn zadania publicznego. 

Pani Wójt wyjaśniła, że podjęcie uchwały jest niezbędne do podpisania porozumienia w 

zakresie utrzymania i funkcjonowania linii autobusowej R1 na trasie Warszawa-Raszyn-Opacz-

Michałowice-Reguły-Pruszków.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

0 głosów. 

Pani Joanna Chilarska zapytała, czy istnieje możliwość dodatkowego przystanku w Regułach 

przy Al. Jerozolimskich.  

Pani Wójt odpowiedziała, że sprawa przystanku nie jest przedmiotem uchwały.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia 

międzygminnego w sprawie powierzenia Gminie Raszyn zadania publicznego. 

Za przyjęciem   - 12 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   3 

Wyniki imienne:  

ZA (12) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, 

Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (3) Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel 

Uchwała Nr XIV/188/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.13 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia 

międzygminnego w sprawie powierzenia Gminie Nadarzyn zadania publicznego. 

Pani Wójt poinformowała, że linia autobusowa Pruszków PKP-Nadarzyn-Walendów 

funkcjonuje już od kilku lat. Gmina Michałowice obsługiwała jedynie przystanek przy WKD 

w Nowej Wsi. Od listopada 2019 r. został uruchomiony przystanek przy szkole, a od 2020 r. 

planowane jest uruchomienie przystanku przy OSP w Nowej Wsi.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia międzygminnego w sprawie powierzenia 

Gminie Nadarzyn zadania publicznego. 

Za przyjęciem   - 12 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   3 

Wyniki imienne:  
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ZA (12) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, 

Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (3) Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel 

Uchwała Nr XIV/189/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.14 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr 

III/30/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 13 grudnia 2018r. w sprawie zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w Dziennym Domu Senior+. 

Pani Wójt poinformowała, że celem przedłożonego projektu uchwały jest zwiększenie 

dostępności do usług świadczonych w Dziennym Domu Senior+. Następnie przedstawiała 

autopoprawki w formie pisemnej, które stanowią załącznik do protokołu.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

1 głos. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr III/30/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 

13 grudnia 2018r. w sprawie zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Dziennym Domu 

Senior+ z autopoprawkami.  

Za przyjęciem   - 11 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   4 

Wyniki imienne:  

ZA (11) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Agnieszka Paradowska, Maciej Polarczyk, 

Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (4) Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIV/190/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.15 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie ustanowienia służebności 

przesyłu na nieruchomościach będących własnością Gminy Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, że projekt uchwały dotyczy służebności przesyłu ustanowionej 

odpłatnie w formie aktu notarialnego, na czas nieoznaczony. Trzy działki znajdują się w obrębie 

ewid. Komorów-Wieś, a jedna w obrębie ewid. Michałowice-Osiedle.   

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomościach będących 

własnością Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem   - 11 

Przeciw              -   0 
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Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   4 

Wyniki imienne:  

ZA (11) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Agnieszka Paradowska, Maciej Polarczyk, 

Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (4) Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIV/191/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.16 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 

w dzierżawę na okres kolejnych trzech lat działki ewid. nr 800, położonej w obrębie ewid. 

Komorów-Osiedle. 

Pani Wójt poinformowała, że dotychczasowy dzierżawca zwrócił się z wnioskiem o 

przedłużenie umowy dzierżawy na okres kolejnych 3 lat. Działka obecnie jest dzierżawiona 

jako przedłużanie ogrodu przydomowego.   

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

0 głosów. 

Pan Marek Biskot zapytał, czy dużo zostało tego typu dzierżaw, umożliwiających dostęp do 

tzw. „pól kasztanowych”. 

Pani Renata Suliga odpowiedziała, że jest to tylko ta jedna działka.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

oddanie w dzierżawę na okres kolejnych trzech lat działki ewid. nr 800, położonej w 

obrębie ewid. Komorów-Osiedle. 

Za przyjęciem   -   9 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   1 

Nieobecni           -   5 

Wyniki imienne:  

ZA (9) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Magdalena Bronisz 

NIEOBECNI (5) Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 

Paradowska, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIV/192/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.17 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 

13 sierpnia 2019r. 

Pani Joanna Chilarska wyjaśniła, że do Urzędu Gminy wpłynęła petycja w sprawie 

wprowadzenia zmian do statutu Sołectwa Reguły Gminy Michałowice. Dnia 27 sierpnia 2019r. 

petycja została skierowana do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji, która w 

wyniku swoich prac stwierdziła, że statuty sołectw i osiedli w gminie zostały uchwalone w 

2003 r. i podlegały wielokrotnym zmianom. Od tego czasu zmieniły się również przepisy 

prawa. Wobec powyższego uznaje się, że wszystkie akty prawa miejscowego: statuty sołectw 

i osiedli w gminie, wymagają zaktualizowania lub uchwalenia nowych. Petycja została uznana 

za zasadną.  
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Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 13 sierpnia 2019r. 

Za przyjęciem   -   9 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   6 

Wyniki imienne:  

ZA (9) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (6) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIV/193/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.18 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia do realizacji 

projektu pn. Michałowicki program deinstytucjonalizacji wsparcia osób 

niesamodzielnych. 

Pani Wójt zgłosiła ustną autopoprawkę, polegającą na wpisaniu w tytule projektu uchwały 

oraz w § 1 po słowie „deinstytucjonalizacji” słowa „systemu”. Wyjaśniła, że projekt pn. 

„Michałowicki program deinstytucjonalizacji osób niesamodzielnych” został oceniony 

pozytywnie i zakwalifikowany do dofinansowania z Europejskiego Funduszu Społecznego. W 

obecnej chwili jest kompletowana niezbędna dokumentacja, potrzebna do podpisania umowy 

o dofinansowanie. Jednym z wymaganych załączników jest przedmiotowa uchwała. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu pn. Michałowicki program 

deinstytucjonalizacji systemu wsparcia osób niesamodzielnych z autopoprawką. 

Za przyjęciem   -   9 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   6 

Wyniki imienne:  

ZA (9) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (6) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIV/194/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.19 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny 

jednostki paliwa w Gminie Michałowice na rok szkolny 2019/2020. 

Pani Wójt wyjaśniła, że art.1 ustawy z 16 października 2019 r.  o zmianie ustawy – Prawo 

Oświatowe oraz niektórych innych ustaw, który wszedł w życie 3 grudnia 2019 r  reguluje 

zasady zwrotu kosztów przewozu rodzicom dzieci z niepełnosprawnościami do placówek 

oświatowych. Ustawa zobowiązuje Radę Gminy do określenia w drodze uchwały, średniej ceny 

jednostki paliwa w gminie na każdy rok szkolny.  

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Michałowice na 

rok szkolny 2019/2020.  

Za przyjęciem   -   8 

Przeciw              -   0 
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Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   1 

Nieobecni           -   6 

Wyniki imienne:  

ZA (8) Marek Biskot, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna Kowalczyk, Edward 

Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Magdalena Bronisz 

NIEOBECNI (6) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIV/195/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.20 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr 

XIII/170/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 października 2019r. w sprawie 

powołania Młodzieżowej Rady Gminy i nadania jej statutu. 

Pani Wójt poinformowała, że projekt uchwały nadaje nowe brzmienie załącznikom nr 1 i nr 2. 

Zmiana treści załączników jest wynikiem konsultacji z nadzorem prawnym Urzędu 

Mazowieckiego.    

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr XIII/170/2019 Rady Gminy Michałowice z 

dnia 28 października 2019r. w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy i nadania 

jej statutu. 

Za przyjęciem   -   9 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   6 

Wyniki imienne:  

ZA (9) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (6) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIV/196/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.21 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr 

XVIII/216/2016 Rady Gminy Michałowice z dnia 24 listopada 2016r. w sprawie 

gromadzenia na wydzielonym rachunku dochodów przez samorządowe jednostki 

budżetowe. 

Pani Wójt wyjaśniła, że uchwała umożliwi gromadzenie na wydzielonym rachunku dochodów  

przez samorządowe jednostki budżetowe. W dotychczasowej uchwale nr XVIII/216/2016 pkt 

1 w § 2 otrzymuje brzmienie: „Szkoła Podstawowa im. Jana Pawła II w Michałowicach”.  

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr XVIII/216/2016 Rady Gminy Michałowice z 

dnia 24 listopada 2016r. w sprawie gromadzenia na wydzielonym rachunku dochodów 

przez samorządowe jednostki budżetowe. 

Za przyjęciem   -   9 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   6 

Wyniki imienne:  
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ZA (9) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (6) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIV/197/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt.6 

Wydanie opinii w sprawie wniosku o przyznanie dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

Pani Wójt poinformowała, że do Urzędu Gminy wpłynął wniosek o udzielenie ze środków 

gminy dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie oraz roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków - kościele parafialnym w Pęcicach. Proboszcz złożył komplet 

dokumentów, a środki na to zadanie są zabezpieczone w budżecie Gminy Michałowice.    

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 2 głosy. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 2 głosy, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 4 głosy. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 1 głos, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 5 

głosów. 

Ad. pkt.7 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2018/2019. 

Brak pytań.  

Ad. pkt.8 

Informacje i komunikaty Wójta Gminy. 

Brak informacji i komunikatów.  

Ad. pkt.9 

Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady Gminy. 

Pani Beata Rycerska poinformowała o pismach, które wpłynęły do Rady Gminy. 

Do wiadomości Rady Gminy pismo od Radnego Edwarda Kozłowskiego w sprawie zmiany 

nazwy z ul. „Sąsiedzka” w Sokołowie, na ul. „Ks. Michała Woźniaka”.  

Apel z Gminy Jabłonna w sprawie trudnej sytuacji dotyczącej gospodarki odpadami.  

Uchwała z Gminy Sieciechów w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego trudnej sytuacji w 

gospodarce odpadami. 

Uchwała z Gminy Załuski w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego trudnej sytuacji w 

gospodarce odpadami. 

Pismo od Regionalnej Komisji Orzekającej dotyczące przekazania danych byłego Wójta 

Gminy Michałowice.  

Interpelacja Radnej Anny Wyszomirskiej dotycząca przeprowadzenia analiz w strzelnicy w 

Michałowicach-Osiedlu.  

Interpelacja Radnej Adriany Król-Popiel dotycząca kompostowania i kompostowników.  

Zapytanie Radnej Elżbiety Biczyk dotyczące Inwestycji na SMUG-u.  

Zapytanie Radnej Elżbiety Biczyk dotyczące kosztów występu artystów, na terenie gminy.  

Ad. pkt.10 

Sprawy wniesione. 

Pani Anna Wyszomirska zapytała, czy drogi omawiane w p. pkt. 10 pkt 5, mają pozwolenie 

na prawne użytkowanie. 

Pan Andrzej Łuszczyński odpowiedział, że tak.  

Pani Anna Wyszomirska zapytała, dlaczego wniosek dotyczący parkingu przy cmentarzu w 

Regułach, nie został rozpatrzony. Zaznaczyła, że pojawiła się informacja o uzupełnieniu 
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braków we wniosku dnia 23 października 2019 r. Braki nie zostały uzupełnione. Zapytała, na 

jakim etapie jest postepowanie.  

Pan Andrzej Łuszczyński wyjaśnił, że wniosek zostanie ponownie złożony, po uzupełnieniu 

przez projektanta. 

Pani Anna Wyszomirska zapytała, dlaczego nie było to zrobione w odpowiednim czasie.  

Pan Andrzej Łuszczyński wyjaśnił, że projektant ma swój „punkt widzenia” w sprawie 

przekazywania uprawnień i trwają jeszcze rozmowy. Natomiast jeśli chodzi o mapy, jest w 

trakcie ich uzupełniania. Zapewnił, że jeżeli projektant uzupełni wszystko co należy, wniosek 

zostanie złożony jeszcze w bieżącym roku. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Pani Beata Rycerska 

zamknęła obrady XIV sesji Rady Gminy Michałowice. 

 

Protokołowała: 

Anna Bednarek  

 

 

 

 

 

 


